

# Sorok topeng muka punca habis di pasaran

Ada pihak kaut untung mudah, jual di pasaran gelap dengan harga tinggi

Oleh Suzalina Halid dan Nor Azizah Mokhtar  
bhnews@bh.com.my

**Kuala Lumpur:** Kegiatan menyorok bekalan topeng muka untuk dijual di pasaran gelap dikenal pasti sebagai antara punca produk itu tiada di pasaran ketika penularan wabak COVID-19 kini semakin membimbangkan.

Presiden Persatuan Farmasi Malaysia, Amrahi Buang, berkata kegiatan itu didalangi pelbagai kumpulan termasuk 'orang tengah' atau penjual kecil-kecilan seperti peniaga dalam talian, bertujuan 'mengganggu pasaran' sebelum menjualnya ketika harga produk itu meningkat.

"Sekarang ini harga topeng penutup muka daripada 80 sen melambung hingga RM2 sekeping, ia bermakna dalam tempoh sebulan ini ada orang kacau pasaran.

"Ada pihak sorok benda ini dan hanya dikeluaran bekalan apabila harga naik jadi RM2 (sekeping) supaya mereka dapat un-

tung, saya tahu pasaran gelap memang ada," katanya kepada *BH*.

Beliau berkata, tiadanya kawalan ketat pihak berkuasa termasuk sistem catuan terhadap pembelian topeng berkenaan menyebabkan risiko pasaran gelap berlakunya.

Selain penjualan di pasaran gelap, timbul juga masalah berkaitan penipuan oleh peniaga dalam talian terhadap penjualan topeng muka khususnya daripada aspek kualiti.

Tinjauan *BH* di beberapa laman sosial mendapati ada pengguna mendakwa ditipu penjual termasuk yang memberikan pelanggan tisu tebal yang dikepit dengan getah, namun dijual se- rendah 50 sen sekeping.

Ada juga penjual dalam talian menjual topeng muka yang diperbuat daripada benang kait sedangkan ia tidak menepati kriteria untuk menapis virus, namun harganya tinggi sehingga RM10 sekeping.

Timbalan Presiden Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (FOMCA), Mohd Yusof Abdul Rahman, berkata pengumuman sepatutnya membuat pembelian melalui portal beli-belah dalam talian yang diiktiraf, berbanding membeli daripada penjual individu.

Beliau berkata, dalam keadaan sekarang, ada pihak sengaja am-



Amrahi Buang

bil kesempatan dan pengguna patut tahu bahawa topeng penutup hidung dan mulut jenis pembekalan (*surgical*) yang harus digunakan, bukannya jenis material lain seperti kain kerana ia tidak boleh menghalang tapisan virus.

"Begitu juga pembelian cecair pembasmi kuman di mana kita ada menerima aduan adanya berlakunya akibat penggunaan bahan yang dibeli itu. Amat penting bagi pengguna untuk meneliti bahan untuk setiap cecair pembasmi kuman.

"Kandungan alkohol tanpa ada pelembap dikhuatiri memberi kesan kepada kulit. Begitu juga mekanisma kena kenal pasti peraturan kandungan alkohol terhadap sesuatu produk cecair pembasmi kuman untuk memastikan keberhasilannya," katanya.

Sementara itu, Pengarah Peringatan Kuasa Kementerian Per-

dagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP), Datuk Iskandar Halim Sulaiman, berkata orang ramai dinasihatkan lebih berhati-hati membeli topeng muka, terutama yang dijual secara dalam talian berikutan banyak tidak diketahui sum- ber pengeluarannya.

KPDNHEP memantau trend penjualan sedemikian kerana khuatir ada topeng muka yang dijual sebenarnya sudah dipakai sebelum dijual semula.

"Kita pelik bagaimana mereka (penjual dalam talian) mempunyai bekalan sedangkan semua tahu negara menghadapi kekurangan bekalan topeng muka ketika ini.

"Kita khuatir ada produk dijual sebenarnya *recycle* (kitar semula) dan ada yang tidak diketahui mana punca bekalannya, kita sedang siasat perkara itu," katanya ketika dihubungi *BH*, semalam.

Iskandar berkata, pihaknya sedang mengadakan perbincangan dengan syarikat pengendali platform jualan dalam talian mengenai perkara itu.

KPDNHEP juga memperketatkan kawalan pengeluaran oleh empat kilang pembuatan topeng muka dalam negara dan memastikan ia tidak dieksport buat ma-

Katanya, pengeluaran dan jumlah penghasilan sehari dipantau, selain destinasi pengedaran.



Presiden Persatuan Farmasi Malaysia, Amrahi Buang. - NSTP/Rosdan Wahid

## Sorok bekalan punca topeng muka naik harga

Oleh Suzalina Halid  
suzalina@bh.com.my

**KUALA LUMPUR:** Tindakan pihak tertentu menyorok bekalan topeng muka dan menjualnya di pasaran gelap demi mengaut untung berlipat ganda, menyumbang 'ketandusan' stok bahan itu ketika penularan wabak COVID-19.

Presiden Persatuan Farmasi Malaysia, Amrahi Buang, percaya kegiatan itu didalangi pelbagai kumpulan termasuk 'orang tengah' atau penjual kecil-kecilan seperti peniaga dalam talian, bertujuan 'menggangu' pasaran sebelum menjualnya ketika harga keperluan itu meningkat.

"Sekarang ini harga topeng penutup muka daripada 80 sen melambung sehingga RM2 sekeping...ia bermakna dalam tempoh sebulan ini ada orang kacau pasaran.

"Ada pihak sorok benda ini dan hanya dikeluarkan bekalan apabila harga naik jadi RM2 (sekeping) supaya mereka dapat untung...saya tahu pasaran gelap memang ada," katanya kepada BH.

**HARGA MAKSIMUM  
BORONG DAN RUNCIT BAGI TOPENG MUKA**

1	Topeng Muka (Pembedahan/Perubatan)
1 Lapisan (Gelung Telinga)	
<b>BORONG :</b> RM 5.00 sekotak	
<b>RUNCIT :</b> RM 7.00 sekotak (RM 0.15 seunit)	

2	Topeng Muka (Pembedahan/Perubatan)
2 Lapisan (Gelung Telinga)	
<b>BORONG :</b> RM 8.00 sekotak	
<b>RUNCIT :</b> RM 10.00 sekotak (RM 0.20 seunit)	

3	Topeng Muka (Pembedahan/Perubatan)
3 Lapisan (Gelung Telinga / Gelung Kepala / Tkatan Kepala)	
<b>BORONG (50 unit) :</b> RM 75.00 sekotak (RM 1.50 seunit)	
<b>RUNCIT :</b> RM 100.00 sekotak (RM 2.00 seunit)	

4	Topeng Muka (Pembedahan/Perubatan)
N95	
<b>BORONG :</b> RM 100.00 sekotak	
<b>RUNCIT :</b> RM 6.00 seunit	

@mykoponeg

Harga maksimum borong dan runcit bagi topeng muka.

Beliau berkata, tiadanya kawalan ketat pihak berkuasa termasuk sistem catuan terhadap pembelian topeng berkenaan menyebabkan risiko pasaran gelap berlaku.

Selain penjualan di pasaran gelap, timbul juga masalah berkaitan penipuan oleh peniaga dalam talian terhadap penjualan topeng muka khususnya daripada aspek kualiti.

Tinjauan BH di beberapa laman sosial mendapati ada pengguna mendakwa ditipu penjual termasuk yang memberikan pelanggan tisu tebal yang dikepit dengan getah, namun dijual serendah 50 sen sekeping.

Ada juga penjual dalam talian menjual topeng muka yang diperbuat daripada benang kait sedangkan ia tidak menepati kriteria untuk menapis virus, namun harganya tinggi sehingga RM10 sekeping.

Timbalan Presiden Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (FOMCA), Mohd Yusof Abdul Rahman, berkata pengguna sepatutnya membuat pembelian melalui portal beli belah dalam talian yang diiktiraf, berbanding membeli daripada penjual individu.

Beliau berkata, dalam keadaan sekarang, ada pihak sengaja ambil kesempatan dan pengguna patut tahu bahawa topeng penutup hidung dan mulut jenis pembedahan (surgical) yang harus digunakan, bukannya jenis material lain seperti kain kerana ia tidak boleh menghalang tapisan virus.

“Begitu juga pembelian cecair pembasmi kuman di mana kita ada menerima aduan adanya berlaku ruam akibat penggunaan bahan itu yang dibeli...amat penting bagi pengguna untuk meneliti bahan untuk setiap cecair pembasmi kuman.

“Ini kerana kandungan alkohol tanpa ada pelembap dikhuatiri memberi kesan kepada kulit...begitu juga mereka kena kenal pasti peratusan kandungan alkohol terhadap sesuatu produk cecair pembasmi kuman untuk memastikan keberhasilannya,” katanya.

<https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2020/03/667924/sorok-bekalan-punca-topeng-muka-naik-harga>

